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„Naším cílem je zprostředko-
vat seniorům a handicapovaným 
spoluobčanům žijícím v kraj-
ských sociálních zařízeních se-
tkání, kulturním programem pre-
zentovat zájmovou činnost a pl-

nohodnotnost života v sociálních 
zařízeních kraje a posilovat i ces-
ty vzájemného partnerství s okol-
ním světem,“ přivítal účastníky 
radní Vondráček hned v úvodu 
programu. 

Kromě bohatého kulturního 
programu, který nabízel zpěv, di-
vadlo i vystoupení fotbalové je-
denáctky, klienti po celý den 
předváděli ručních práce a další 
zájmovou činnost. 

Ředitelé Domova důchodců 
Proseč u Pošné a polského do-
mova důchodců Pogodna Jesieň 
z Těšína podepsali partnerskou 
smlouvu, od které si slibují pře-
devším navázání nových přátel-
ských vztahů a přátelské přeshra-
niční spolupráce. 

Podle očekávání padl i nový 
rekord. V České knize rekordů se 
tedy zanedlouho objeví nový zá-
pis v kategorii rekordy seniorů. 

Klienti 23 krajských sociálních 
zařízení vytvořili 4.415 metrů 
dlouhý řetěz přátelství.

Soukromá firma před-
stavila nový projekt Sociální au-
tomobil. To je vlastně obnova vo-
zového parku v neziskových zaří-
zeních a ústavech, které se věnují 
charitativní činnosti a svou čin-
nost zaměřují především na po-
skytování sociálních služeb. Pro-
středky na nákup motorových vo-

zidel jsou od partnerů získávány 
na základě úhrad za pronájem re-
klamních ploch na pořizovaném 
automobilu. 

Součástí programu setkání Srd-
ce na dlani byla také ukázka Ax-
manovy techniky hmatového mo-
delování, která je vhodná pro ne-
vidomé a duševně postižené.

V rámci Srdce na dlani zaseda-
la Komise Rady Asociace krajů 
ČR pro sociální záležitosti.

Kraj se otevřel pro obyvatele svých ústavů

Jihlava • Divadlo, hudba, ukázky ručních prací a čtyři kilometry dlouhý pa-
pírový řetěz. I tak vypadalo už druhé setkání domovů důchodců a ústavů so-
ciální péče v sídle kraje. Akci s názvem Srdce na dlani II zaštítil radní pro 
sociální věci Jiří Vondráček (KDU-ČSL). 

www.kr-vysocina.cz

Ukázky ručních prací.

Hmatové modelování.

Se čtyřkilometrovým řetězem je opravdu práce.

Sportovci z DD Pošná.

Divadelní představení probouzí 
fantazii.

Ve zdravém tělě zdravý duch! Fo-
tografie: Luboš Pavlíček

Na Vysočině zřejmě povede 
lidovce Kasal, ODS Němcová

Vysočina • Občanské demokraty z Vysočiny povede do parlamentních vo-
leb v polovině příštího roku s největší pravděpodobností místopředsedky-
ně sněmovny a stínová ministryně kultury Miroslava Němcová. V polovi-
ně září se na návrzích jmen lídrů krajských kandidátek shodla výkonná ra-
da strany na svém zasedání v Třešti. Lidovci pravděpodobně nominují Ja-
na Kasala. Sociální demokraté do uzávěrky vydání jména krajských lídrů 
neuvedli. Na snímku zprava Jan Zahradil, hejtman Miloš Vystrčil, Mirosla-
va Němcová, Mirek Topolánek a Ivan Langer s krajskými kravatami Vyso-
činy. Foto: Luboš Pavlíček.

Havlíčkův Brod • Už za rok by 
mohli cestující ve vlacích i auto-
busech zažít v Havlíčkově Brodě 
nebývalý komfort. Skončí revi-
talizace vlakového nádraží a vý-
stavba nového autobusového ter-
minálu. 

Obnova nádražních budov je 
součástí projektu Živá nádraží. 

České dráhy z nich chtějí za po-
moci komerčních partnerů vtvořit 
moderní součást městské infra-
struktury. Do projektu se zapoji-
lo 58 stanic z celé republiky. „Pro 
výběr byl rozhodující význam 
nádraží, počet přepravených ces-
tujících a vypravených vlaků, 
ale také spolupráce s místní sa-

mosprávou. Havlíčkův Brod spl-
nil podmínky na výbornou a dí-
ky tomu se stane jedním z prv-
ních takto upravených nádraží,“ 
vysvětluje garant projektu, býva-
lý havlíčkobrodský místostarosta 
a současný krajský radní Jiří Von-
dráček (KDU-ČSL). 

Nový autobusový terminál vy-

roste v těsné blízkosti vlakové-
ho nádraží, přijde na bezmála 80 
milionů korun a 60 procent hradí 
evropské fondy, Jde přitom o jed-
nu z prvních evropských dotací, 
kterou se na Vysočinu po vstupu 
do unie podařilo získat. Obě ná-
draží budou mít společný infor-
mační systém.

Začíná velká obnova brodského nádraží

Žďár nad Sázavou • Soutěže pro děti, lukostřelba nebo třeba výtvar-
né dílny. I tak vypadala Diecézní pouť rodin, kterou za podpory kraje 
Vysočina hostil na začátku září areál žďárského kláštera.

Pontifikální mši celebroval brněnský biskup Vojtěch Cikrle. Pro 
zhruba dvě tisícovky účastníků bylo připraveno také loutkové divadlo, 

přednášky pro rodiče a mládež a pohádková zahrada. Poutníci měli 
prohlídky zámku, kláštera a přilehlého kostela na Zelené Hoře zdarma. 
„Když se lidé spolu setkávají a mluví spolu, daří se předejít mnohým 
problémům a také najít posilu pro životní těžkosti,“ vysvětlil smysl 
podobných setkávání krajský radní Jaroslav Hulák (KDU-ČSL). 

Pouť rodin byla příležitostí k setkávání lidí

Znečištění povrchových vod 
se v plánech na stavby čistíren 
a ve všem, co s tím souvisí, pře-
počítává na takzvané ekvivalent-
ní obyvatele. Jednoduše řeče-
no – spočítají se lidé, kteří v ob-
ci bydlí, podle speciálního klíče 
se připočítají provozovny, země-
dělství a průmysl a konečné čís-
lo tak tvoří právě počet ekviva-
lentních obyvatel. Obce, kte-
ré mají 2000 takových jednotek 
a více, patří do seznamu, podle 
kterého se Česká republika Bru-
selu zavázala do roku 2010 čis-
tírny a kanalizace dostavět. To 

samozřejmě znamená, že tako-
vá obec na čistírnu dostane ta-
ké dotaci z evropských i národ-
ních zdrojů. 

Přitom byl vládní seznam pů-
vodně vytvořený na základě pod-
kladů z krajů zejména na základě 
Plánů rozvoje vodovodů a kana-
lizací schválených zastupitelstvy 
jednotlivých krajů a opravdu ješ-
tě do července obsahoval 40 ob-
cí. Plán rozvoje vodovodů a ka-
nalizací kraj Vysočina zpracoval 
za spoluúčasti ministerstva ze-
mědělství, které jej i odsouhla-
silo. Dnes je situace jiná a de-

set měst a obcí v seznamu chybí. 
„Nejsou to žádné sporné přípa-
dy. Všech deset obcí je v Plánu 
rozvoje vodo-
vodů a kanali-
zací kraje Vyso-
čina jednoznač-
ně vymezeno 
jako aglomera-
ce,“ říká kraj-
ský radní pro 
vodní hospo-
dářství Ivo Ro-
hovský (ODS). Proto už se obrá-
til na příslušná ministerstva, aby 
mu vládní krok vysvětlila. „Vět-

šina z těchto deseti vesnic už vě-
novala obrovské peníze na vý-
kup pozemků pro čistírny i na 
přípravu projektů a pokud teď 
přijdou o dotace, je to stejné, ja-
ko by ty peníze ze svých rozpoč-
tů vyhodily oknem,“ stýská si 
Rohovský.

Kraj teď čeká na odpověď 
z Prahy a podle ní se hodlá zaří-
dit dál. „Nemůžeme bohužel nic 

víc udělat. Je to 
vládní rozhod-
nutí, i když po-
strádá logiku 
a smysl. Důvo-
dem je pravdě-
podobně ušet-
ření peněz na 
stavby čistíren 
odpadních vod 

a kanalizací v rámci celé Čes-
ké republiky, jiné vysvětlení ne-
mám,“ dodal Ivo Rohovský. 

Obcím hrozí odebrání dotací
Vysočina • Deseti městům a obcím z našeho kraje vážně hrozí, že nebudou 
mít postavenou, nebo opravenou čistírnu odpadních vod a kanalizaci, ačko-
liv ji plánují. Vláda je totiž vyřadila ze seznamu aglomerací o velikosti nad 
2000 ekvivalentních obyvatel. Důsledkem vládního kroku je fakt, že tyto 
obce nemusí dostat státní, ani evropské dotace.

Obce, které vláda 
vyškrtla ze seznamu:
Batelov, Bohdalov, Černovice, 
Horní Cerekev, Hrotovice, Ka-
menice, Křižanov, Měřín, Svrat-
ka a Ždírec nad Doubravou.


